
24 Απριλίου 2024

Η στρατηγική του Μαξίμου στο “μέτωπο 
Εκκλησία”, το φάρμακο της συνεργασίας και η 
επένδυση στη λήθη που απέτυχε
/ Γενικά Θέματα

Τη στρατηγική να κλείσει το μέτωπο με την Εκκλησία ενόψει 
και των Ευρωεκλογών ακολουθεί το Μέγαρο Μαξίμου. Το 
νομοσχέδιο “Ισότητα στον πολιτικό γάμο” το οποίο έδωσε τη 
δυνατότητα επέκτασης του νόμου και στα ομοφυλόφιλα 
ζευγάρια, έφερε την Εκκλησία απέναντι στο θέμα αυτό. 
Ακολούθησε σχέση “λιτότητας” μεταξύ των δύο πλευρών, η 
οποία σε αρκετές περιοχές της χώρας συνεχίζεται καθώς είναι 
γνωστό ότι από την ταυτότητα της Εκκλησίας και τη 
διδασκαλία της ένας τέτοιος νόμος δεν μπορεί να γίνει 
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αποδεκτός. 

Του Νικολάου Ζαΐμη 

Παράλληλα, στο κυβερνών κόμμα της Νέας Δημοκρατίας επήλθε και μεγάλο ρήγμα 
με τη βάση του καθώς μία τέτοια νομοθετική πρωτοβουλία βρήκε αντίθετους 
χιλιάδες ψηφοφόρους της. Κάτι άλλωστε που εκφράστηκε και στην ψηφοφορία 
της 15ης Φεβρουαρίου με Βουλευτές να καταψηφίζουν ή να απέχουν.

Βορίδης: Κανέναν μέτωπο με την Εκκλησία

Μετά την παραίτηση του Υπουργού Επικρατείας, Σταύρο Παπασταύρου, το ρόλο 
του διαμεσολαβητή με την Εκκλησία έχει αναλάβει ο έτερος Υπουργός 
Επικρατείας, Μάκης Βορίδης. Μάλιστα, σε σημερινή του συνέντευξη στην ΕΡΤ, ο κ. 
Βορίδης τοποθετήθηκε για την προσπάθειες επαναπροσδιορισμού της σχέσης με 
την Εκκλησία μετά και την κοινή εμφάνιση την οποία θα κάνουν στο Δήλεσι την 
ερχόμενη Παρασκευή ο Αρχιεπίσκοπος κ. Ιερώνυμος με τον Πρωθυπουργό κ. 
Κυριάκο Μητσοτάκη, σε δομές της Ιεράς Αρχιεπισκοπής Αθηνών.

Εν πρώτοις διευκρίνισε ότι “υπάρχει η Εκκλησία, η οποία εκφράζεται θεσμικά από 
την Ιερά Σύνοδο και αυτή εκπροσωπείται από τον Αρχιεπίσκοπο. Από εκεί και πέρα 
υπάρχουν πάμπολλοι ιερείς, οι οποίοι ασκούν τα ποιμαντικά καθήκοντά τους αλλά 
αυτοί είναι χιλιάδες άνθρωποι. Στους χιλιάδες αυτούς ανθρώπους μπορεί να 
υπάρχουν εξαιρέσεις, οι οποίες να φέρονται με ακραίο τρόπο στο συγκεκριμένο 
θέμα. Όμως, η συντριπτική πλειοψηφία των ιερέων και η θεσμική έκφραση της 
Εκκλησίας όχι μόνο δεν υιοθετεί αλλά και καταδικάζει, ο αρχιεπίσκοπος, τέτοιου 
είδους συμπεριφορές”.

Σε σχέση με τον γάμο ομοφυλοφίλων, ανέφερε πως “εννοείται ότι η Εκκλησία είχε 
τη θέση της και τη διατύπωσε στο συγκεκριμένο θέμα. Από την άλλη μεριά κανένα 
μέτωπο, καμία ρηγμάτωση δεν υπάρχει. Αντιθέτως, η σχέση Εκκλησίας και 
Πολιτείας παραμένουν αυτές που πρέπει να είναι. Καθένας κάνει τη δουλειά του 
από τον θεσμικό ρόλο του, η Εκκλησία είναι θείον καθίδρυμα, ασχολείται με τα 
πνευματικά ζητήματα, με τα ζητήματα της πίστεώς μας. Διατυπώνει και τις 
απόψεις της για ζητήματα που θεωρεί ότι άπτονται αυτών”, είπε.

Οι δηλώσεις του κ. Βορίδη, ο οποίος υπήρξε από τα μέλη του Υπουργικού 
Συμβουλίου που διαφώνησαν ανοιχτά με αυτή τη νομοθετική πρωτοβουλία, 
δείχνουν ξεκάθαρα τις προσθέσεις της κυβέρνησης.
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Φωτο: Αρχείου 

Η επένδυση στη λήθη

Από την πλευρά της η Εκκλησία δια του Αρχιεπισκόπου κ. Ιερωνύμου, αλλά και 
Ιεραρχών που έχουν τοποθετηθεί μέχρι στιγμής δημόσια, ξεκαθαρίζει ότι 
φαινόμενα επιθέσεων και βίας εντός του χώρους της είναι καταδικαστέα και δεν 
έχουν καμία θέση στους ναούς. Η φράση του Μακαριωτάτου “Η Εκκλησία δεν 
εκδικείται, αγαπά, αλλά και παραμένει στις θέσεις της”, είναι ενδεικτική της 
στάσης της Εκκλησίας.

Η επένδυση στη λήθη από την πλευρά του Μεγάρου Μαξίμου για τις προεκτάσεις 
που θα είχε η ψήφιση του νομοσχεδίου μέχρι τις Ευρωεκλογές, απέτυχε. 
Συγκάτοικοι στο Μαξίμου και συνομιλητές του Πρωθυπουργού είχαν εκφράσει την 
άποψη ότι το νομοσχέδιο πρέπει να ψηφιστεί πριν της Ευρωεκλογές καθώς μέχρι 
το Ιούνιο το θέμα θα έχει ξεχαστεί. Διαψεύστηκαν. Αυτό φαίνεται και από τις 
έντονες ζυμώσεις, μακριά από τα φώτα της δημοσιότητας, για να υπάρξει 
επαναπροσέγγιση με “το μέτωπο Εκκλησία”. Το αν έκλεισε ή όχι το μέτωπο θα 
φανεί από τον χρόνο και ίσως και από την κάλπη της 9ης Ιουνίου.

Ενδιαφέρον θα έχει όμως η συνάντηση την Παρασκευή στο Δήλεσι και τα όσα θα 
πουν Αρχιεπίσκοπος και Πρωθυπουργός στην πρώτη κοινή τους εμφάνιση μετά την 
περίοδο “λιτότητας” που έφερε το νομοσχέδιο.



Το φάρμακο της συνεργασίας

Η σχέση στο τομέα της συνεργασίας σε κοινωνικά θέματα συνεχίζεται κανονικά. 
Αυτό εκφράστηκε και από τον Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, Παύλο Μαρινάκη, καθώς 
και από την συνάντηση που είχε χθες ο Αρχιεπίσκοπος στο Υπουργείο 
Παιδείας με τον Υπουργό Κυριάκο Πιερρακάκη, όπου τονίστηκε ότι η 
συνεργασία είναι το καλύτερο φάρμακο για την επίλυση των προβλημάτων.

Οι συναντήσεις του Αρχιεπισκόπου με κυβερνητικά στελέχη συνεχίστηκαν και 
σήμερα στην Ιερά Αρχιεπισκοπή. Συγκεκριμένα με τον Αρχιεπίσκοπο συναντήθηκαν 
η Υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας, Σοφία Ζαχαράκη, ο Υφυπουργός 
Υγείας, Δημήτρης Βαρτζόπουλος, αλλά και ο Διευθυντής του Γραφείου Τύπου 
του Πρωθυπουργού και υποψήφιος Ευρωβουλευτής, Δημήτρης Τσιόδρας.

https://www.orthodoxianewsagency.gr/aytokefales_ekklisies/ekklisia_ellados/arxiepiskopos-pros-ypourgo-paideias-i-synergasia-einai-to-kalytero-farmako-gia-na-antimetopistoun-ta-provlimata/
https://www.orthodoxianewsagency.gr/aytokefales_ekklisies/ekklisia_ellados/arxiepiskopos-pros-ypourgo-paideias-i-synergasia-einai-to-kalytero-farmako-gia-na-antimetopistoun-ta-provlimata/
https://www.orthodoxianewsagency.gr/aytokefales_ekklisies/ekklisia_ellados/arxiepiskopos-pros-ypourgo-paideias-i-synergasia-einai-to-kalytero-farmako-gia-na-antimetopistoun-ta-provlimata/


Φωτογραφίες: Χρήστος Μπόνης 

Κεντρική φωτογραφία: Αρχείου


